
اقتصادی

اقتصادی -رضــا رحمانی  گروه 
گفت: با توجه بــه اقدام وزارت صنعت، 
معدن و تجارت در شناســایی واحدهای 
راکــد و فعــال زیر ظرفیــت در داخل و 
خارج شهرک ها و نواحی صنعتی کشور، 
در طول ســال گذشته شرایط برای احیای 

۱۵۹۲ واحد صنعتی مهیا شد.

وی ادامــه داد: مجمــوع نیاز مالی 
۲۲۰۰ واحــد صنعتی مدنظر برای احیا و 
بازگشــت به چرخه تولید، حدود ۱,۵۰۰ 

میلیارد تومان برآورد می شود.
رحمانــی تصریح کــرد: در فرآیند 
فعالســازی واحدهای راکد، عارضه یابی 
واحدها و شناســایی موانع و مشــکلات 

آنها، تأمین نیازمندی ها از قبیل منابع مالی 
مورد نیاز، رفع موانع قانونی، هماهنگی با 
دســتگاه های اجرایی مرتبط و تأمین مواد 

اولیه مدنظر است.
فعال ســازی ظرفیــت خالی 
واحدها بــا اولویت تأمین بازار ۸۰ 

میلیونی داخل کشور

وزیر صمت با اشــاره به تاکید مقام 
معظم رهبری در خصوص توجه به بازار 
۸۰ میلیونی داخل کشــور در سال جهش 
تولید، گفت: امســال برنامه فعال سازی 
ظرفیت خالــی واحدها با هدف توجه به 
ظرفیت هــای موجود در داخل در صنایع 
منتخب شامل یخچال و فریزر، لباسشویی، 

تلویزیون، خودرو، نخ، پارچه و پوشاک، 
فرش ماشــینی، چرم ســبک و سنگین، 
کفش، شــیرینی و شــکلات، لبنیات و 

لاستیک مورد نظر است.
رحمانــی تصریح کــرد: در صنایع 
یاد شــده متوســط میزان بهره برداری از 
ظرفیت های موجود، حدود ۵۲.۵ درصد 

برآورد می شــود که سعی خواهیم نمود با 
فعالسازی ظرفیت های خالی، این رقم را 

به بیش از ۶۵.۵ درصد برسانیم.
وزیــر صنعت، معــدن و تجارت، 
تعمیق ساخت داخل را یکی از اهرم های 
مؤثر در احیا و فعال ســازی برخی صنایع 
و واحدهای صنعتی در کشــور توصیف 

کرد و گفت: در ســال ۹۸ بالغ بر ۳ میلیارد 
و ۴۰۰ میلیون یورو کالا در کشور داخلی 
ســازی شده و با این میزان، شاهد کاهش 
ارزبری بودیم و حتماً این روند در ســال 
جهش تولید نیز تداوم خواهد داشــت و 
برای داخلی سازی حدود ۳ میلیارد و ۸۰۰ 

میلیون یورو برنامه ریزی شده است.
رحمانــی تاکیــد کــرد: در ســال 
جهش تولید، برنامــه ای ویژه برای تولید 
محصولات خاص و پیشران شامل پارچه 

چادر مشــکی، پارچه، پوشاک، لاستیک 
ســنگین، گیربکس اتوماتیــک، آکریلو 
نیتریل، پــودر آلومینا و الکترود گرافیتی؛ 
با اولویت خودکفایی در دستور کار داریم.
عناویــن  کــرد:  تصریــح  وی 
محصولات خاص و پیشــران با توجه به 
قاچاق پذیر بــودن کالاها، میزان واردات 
آنها در سال ۹۷ و بر اساس مصرف سالانه، 
 شناســایی و مــورد هــدف تولید داخل 

قرار گرفته اند.

تقویت و گسترش تشكل هاي اجتماعي مبارزه با اعتیاد در عرصه هاي دانش آموزي-دانشجویي-کارگري- ورزشكاران و 
سایر عرصه ها ، سبب مشارکت و مداخله آحاد جامعه در کنترل 

و مهار مصرف موادمخدر و روان گردان ها خواهد بود . 
)شورای هماهنگی مبارزه باموادمخدر کیش(

گروه اقتصادی - معاون سیاســی، 
امنیتــی اســتانداری هرمــزگان گفت: 
شرکتهای خصوصی و دولتی هرمزگان به 
دلیل شرایط شیوع بیماری کرونا در کشور 

حق تعدیل نیرو ندارند.
ســعید ناجی در کمیسیون کارگری 
اســتان، ضمن تبریک فرا رســیدن هفته 
کارگــر، افــزود: باید به جایــگاه مهم و 
حســاس کارگران در پویایی و شکوفایی 
اســتان توجه داشــته و دغدغه های قشر 
کارگــری در خصوص ثبات شــغلی را 
کاهش داد و این امر بر عهده کارفرمایان و 

مسئولان امر است.

وی بــا تاکید بــر پرداخت به موقع 
مطالبات کارگران در هرمزگان گفت: نباید 
این قشــر زحمتکش جامعه که در حیات 
اقتصادی و سیاســی کشور دارای جایگاه 
ویژه و حائز اهمیت هستند مطالبات عقب 
افتاده ای داشته باشد و باید این کمیسیون 
زمینه پرداخت مطالبات معوقه و به موقع 

آنها را فراهم ساخت.
ناجی خاطرنشــان کــرد: متولیان 
امــر باید در راســتای رفع مشــکلات و 
موانع زندگــی کارگران در اســتان قدم 
 برداشــته و اجازه ندهند حــق کارگری 

تضییع شود.

معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی 
اســتاندار هرمزگان افزود: حفظ حقوق 
مدنــی و اجتماعی، ایمنــی کار و کرامت 
انســانی کارگران از جمله مواردی است 
 که باید همواره مورد توجه و رســیدگی 

باشد.
وی با بیان اینکه خواسته های به حق 
کارگران باید تحقق یابد، افزود: باید توجه 
بیشــتری به خواسته ها و مطالبات به حق 
کارگری استان شود تا بتوان پیوند مناسبی 
میان این قشــر با ســایر بخش ها از جمله 
کارفرمایان، مدیران و مســئولین برقرار و 
در نهایت زمینه رشــد و پویایی استان را 

فراهم آورد.
هفته گذشته هتل هرمز در بندرعباس 
اقــدام به اخــراج ۱۰۰ نفــر از نیروهای 
قدیمی و جدید خود کرد، همچنین یکی 
از شرکت های فعال در منطقه ویژه خلیج 
فارس هم اقــدام به تعدیل و اخراج ۱۰۰ 

نیروی کار خود کرده، است.

گــروه اقتصــادی - وزیــر راه 
وشهرســازی با اشاره به تاثیر وضع مالیات 
در بخش مسکن گفت:  بخش مسکن باید 
از کالای سرمایه ای و سوداگری خارج شود 
از این رو سامانه جامع املاک و اسکان تهیه 
و عملیاتی شد. اگر ســازمان امور مالیاتی 
امســال به درســتی از آن بهره برداری کند 
شاهد هجوم منابع غیرمولد به بازار مسکن 

نخواهیم بود.
محمد اسلامی، وزیر راه و شهرسازی 
در خصوص سیاست های این وزارتخانه در 
حوزه ساخت و تولید مسکن  گفت:  مسکن 
همواره یکی از نیازهای همواره مهم بشــر 
اســت و حکومت ها هر کــدام به اقتضای 
سیاســت ها و تعهداتی که دارند  نقش های 
متنــوع و گوناگونی انجام مــی دهند. در 
جمهوری اســلامی نیز ما با استناد به قانون 
اساســی و قانون موضوعــه وزارت راه و 

شهرســازی وظیفه داریم که زمینه را برای 
خانه دار شدن مردم را فراهم کنیم.

وی با اشــاره به اینکه در فراهم کردن 
زمینه برای خانه دار کردن مردم ملاحظات 
و تاکیداتی وجود دارد، افزود: بر مبنای این 
تاکیدات اقشــار محروم بایــد در اولویت 
باشــند و برای آن ها به شکل حمایتی اقدام 
شود. به همین دلیل در دوره های گذشته و 
در هر دوره پنج ساله یک هدف کمی وضع 
شده اســت و دولت ها عملکردی را در بر 
مبنای آن تجربه کرده اند. در هر دوره ای نیز 
برای این طرح ها یک اسم انتخاب کرده اند؛ 
امــا اصل موضوع قانون، تکالیف قانونی و 
تعهدات دولت ها است که به بحث مسکن 

مردم بپردازد.
ســاخت 9۰۰هزار مســكن در 

پایان دولت یازدهم
اســلامی ادامه داد: طــرح اقدام ملی 
مســکن را تعریف کرده ایــم و هدفمان را 
تولید ۴۰۰ هزار واحد مســکونی شــهری 
به صورت ســالانه قــرار داده ایم تا در کنار 
۳۰۰ هزار واحد مســکونی که توسط مردم 
و سازندگان ساخته می شود، نیاز کشور را 
برطرف کنیم. به همین دلیل هدف دو ساله 

مــا از ابتدای ورود بــه وزارتخانه، تکمیل 
۵۰۰ هزار واحد مســکن مهر باقی مانده و 
فاقد مشکلات حقوقی به اضافه ساخت و 
تولید ۴۰۰ هزار واحد مسکونی طرح اقدام 
ملی تولید و عرضه مســکن بوده است، تا 
بتوانیم در مدت باقیمانده از دولت دوازدهم 
ساخت ۹۰۰ هزار واحد مسکونی را به انجام 

برسانیم.
4۰ میلیون تومان آورده اولیه 

مسكن ملی ها
وی با اشــاره به وضعیت متقاضیان 
مسکن ملی پس از تایید صلاحیت گفت: 
متقاضیان تایید صلاحیت شده در ثبت نام 
های مســکن ملی پس از تشکیل و تکمیل 
پرونده به بانک مسکن برای افتتاح حساب 
و پرداخت قســط اول آورده خود معرفی 
می شــوند و مبلغی بین ۳۰ تــا ۴۰ میلیون 
تومــان را واریز می کنند؛ نقشــه را نیز بنیاد 
مسکن انقلاب اسلامی برای این افراد تهیه 
می کند و سازمان نظام مهندسی برای نظارت 
و راهبری پروژه به افراد متصل می شــود و 
فرآیند ساخت واحدها تحت نظارت بنیاد 
مســکن انقلاب اسلامی آغاز می شود. این 
اقدامات با منابع افراد، تســهیلات بانکی و 

هدایت نهادهای یاد شده انجام می شود.
وزیــر راه و شهرســازی ادامــه داد: 
بازگشت هزینه ساخت این واحدها ۱۲ تا 
۱۵ ساله است و شرایط ساده و آسانی برای 
آنها در نظر گرفته شده است. در مرحله دوم 
طرح اقدام ملی مسکن نیز حدود ۳۸۰ هزار 
نفر از طریق ســایت و حدود ۷۰۰ هزار نفر 
از طریق پیامــک در طرح ثبت نام کرده اند 
که غربالگری این افراد در حال انجام است 
و افــراد واجد صلاحیت این مرحله نیز به 

زودی مشخص می شوند.
پنجاه هزار مســكن مهر دارای 

مشكل حقوقی در کشور
عضو کابینه دولــت دوازدهم افزود: 
هم اکنون در حدود ۵۰ هزار واحد مســکن 
مهر در کشــور دارای مشکلات حقوقی و 
قضایی هســتند که پرونده این واحدها در 
دادگاه در حال بررسی است و این موارد از 
کنترل ما خارج است. اما امیدواریم محاکم 
قضایی زودتر این واحدها را تعیین تکلیف 
کنند تا پیگیری های لازم برای اتمام آنها نیز 
انجام شــود. بنابراین مسکن مهر روی ریل 
افتاد و اقدامات و عملیات عمرانی فراوانی 
با هزینه وزارت راه و شهرسازی انجام شده 

است تا زندگی را برای سکونت مردم در این 
سایت ها فراهم کنیم.

تبعیت مسكن از ارز 
اســلامی تاکید کرد: حضور گسترده 
موسســات و شــرکت های وابســته به 
موسسات مالی و پولی در این بخش، باعث 
تحمیل رشد غیرقابل قبول به حوزه مسکن 
شــد و این اتفاق به صورت پیوسته در همه 

سال های گذشته رخ داده است.
وی افــزود: با منطبــق کردن منحنی 
نرخ های تحصیل ارز با نرخ تورم مسکن و 
اجاره از سال ۷۰ تاکنون مشاهده کردیم که 
بازار مســکن در دو بخش اجاره و فروش، 
همواره از نرخ ارز تبعیت کرده است و حتی 
در سال هایی که بیش از یک میلیون مسکن 
تولید کرده ایم این حرکت لجام گســیخته 
تــداوم داشــته و تابع عرضــه واحدهای 
مســکونی نبوده است.اســلامی ادامه داد: 
سیاست های کنونی بانک مرکزی، وزارت 
اقتصاد و دارایی و مصوبات اخیر شــورای 
پول و اعتبار می تواند سرمایه های غیرمولد 
موسسات بزرگ و بانک ها را مهار کند تا مانع 
از تشــدید قیمت ها شود. اقدام دیگری که 
می تواند به این حوزه کمک کند این است که 
با توجه به شناخت جامعه هدف، ما باید بر 
تولید و عرضه مسکن تمرکز کنیم و عرضه 
را تقویت کنیم. به همین خاطر مصوبه ای از 
شــورای پول و اعتبار گرفتیم تا وامی که به 
ساخت واحدهای مسکونی تعلق می گیرد، 

افزایش یابد و به صورت معنادار به سازنده 
کمک کند تــا تنها با ۲۰ درصــد آورده و 
بهره گیــری از ۸۰ درصد تســهیلات-که 
قابل انتقال به خریدار است-جریان عرضه 

مسکن رونق گیرد.
با وضــع مالیات جلوی هجوم 
نقدینگی به بازار مسكن را می گیریم

وزیر راه وشهرســازی علت تورم و 
رکود سال گذشته در بخش مسکن را خارج 
از بحث مســکن دانســت و ادامه داد: این 
رکود، ریشه در وضعیتی دارد که در سیستم 
اقتصادی کشــور است و این وضعیت تابع 
بخش مسکن نیســت. بنابراین نمی توانیم 
بگوییم ابزاری برای کنترل آن داریم، چون 

نقشی در شکل گیری آن نداریم.
وی اظهار داشــت: مردم برای حفظ 
منابــع مالی خود این منابــع را به حوزه ای 
می برند که ارزش آن حفظ شود؛ بنابراین ما 
باید تلاش کنیم که بخش مسکن از کالای 
سرمایه ای و سوداگری خارج شود. یکی از 
اقداماتی که در این حوزه می توانستیم انجام 
دهیم، تهیه ســامانه جامع املاک و اسکان 
بود که آن را آماده و عملیاتی کرده ایم و اگر 
سازمان امور مالیاتی امسال به درستی از آن 
بهره برداری کند شاهد هجوم منابع غیرمولد 
به بازار مسکن نخواهیم بود. البته باید احتیاط 
کنیم که سرمایه از بازار مسکن خارج نشود 
اما نه سرمایه ای که به دنبال سوداگری است؛ 
وگرنه ما به شدت از تزریق سرمایه های مولد 

به این حوزه استقبال می کنیم.
ساخت 1۰۰ هزار واحد مسكونی 

در بافت فرسوده در سال جاری
وزیر راه و شهرســازی در خصوص 
بافت فرسوده و اقدامات انجام شده در این 
بافت ها عنوان کرد: در بحث بافت فرسوده 
کشــور ما با سه بخش بافت فرسوده، بافت 
تاریخی و مناطق حاشیه نشین روبروییم. در 
قانون حدود ۲ هزار و ۷۰۰ محله شناسایی 
شده اســت که ۴۲۰ محله از این تعداد در 
اولویــت قرار گرفتــه و ۲۷۰ عدد از آن در 
برنامه تایید شــده اند. در تمام این محلات 
اقدامات بهســازی آغاز شده و بسیار از این 
اقدامات به پایان رســیده است. در سال ۹۸ 
حــدود ۴۷۰ میلیارد تومــان در ۲۷۰ محله  
هزینــه کرده ایم که بخش زیــادی از این 
اقدامات افتتاح شــده و بخشی نیز در حال 

تکمیل است.
وی ادامــه داد: بخــش دوم بافــت 
فرسوده اســت که برای مثال بازسازی ۵۰ 
درصد بافت فرســوده تهران انجام شــده 
و ۵۰ درصد باقیمانده نیز در برنامه اســت. 
شــرکت بازآفرینی شهری امسال ساخت 
۱۰۰ هزار واحد مسکونی را در برنامه دارد 
که مردم باید واحدهای خود را در قالب این 
برنامه و با اســتفاده از تسهیلات بازآفرینی 
نوســازی کنند. هم اکنون در حدود نیمی از 
هزینه نوســازی منازل واقع در این بافت ها 
توسط دولت تامین می شود اما همچنان به 

دنبال ایجاد جذابیت های بیشــتری در این 
خصوص برای مالکان هستیم. 

اســلامی در ادامه گفت: زمین های 
دولتی و زمین های شرکت بازآفرینی برای 
ساخت ۴۵ هزار واحد مسکونی تجمیع و 
آماده سازی شده است و در این حوزه برنامه 
مدون و تعریف شــده ای داریم که از محل 
صندوق توسعه ملی حمایت می شود و از 
همیــن جا از مردمی که در بافت فرســوده 
صاحب خانه های فرسوده هستند دعوت 
می کنیم در این طرح ثبت نام کنند. ما انتظار 
داشتیم که حدود ۶۰ هزار نفر در این حوزه 
ثبت نــام کنند اما تاکنون ۲۴ هزار نفر برای 
این کار اقدام کرده اند و امیدواریم ۳۶ هزار 
متقاضی دیگر نیز برای نوسازی واحد خود 

از طریق این تسهیلات اقدام کنند.
وی افزود: مشکلی که در این حوزه با 
آن مواجه بودیم این بود که زمان بازگشت 
تســهیلات کوتاه بود و برای تســهیلگران 
جذابیت نداشــت. بنابراین دوره بازگشت 
تسهیلات را دو برابر کردیم تا فرصت کافی 
برای آنان فراهم کنیم. در بحث حاشیه نشینی 
نیز اقداماتی را در برخی شهرها نظیر چابهار 
آغاز کرده ایم. در چابهار بیش از هزار هکتار 
از زمین هــای خود را در اختیار قرار داده ایم 
که در حال ساماندهی و تامین خدمات است 
و ان شــاء الله تا پایان سال بتوانیم برای اولین 
بار بخش بزرگی از حاشیه نشینی را به یک 

وضعیت کاملا متفاوت تبدیل کنیم.

هیچ شرکتی در هرمزگان به دلیل شیوع کرونا حق 
تعدیل نیرو ندارد

۱۲ تا ۱۵ سال؛ دوره بازگشت تسهیلات واحدهای 
اقدام ملی مسکن

معاون استاندار هرمزگان:

وزیر راه و شهرسازی :

سخنگوی صنعت برق خبر داد؛

مدیر آبفا شهرستان حاجی آباد:

فرماندار سیریک مطرح کرد:مدیر اداره بنادر و دریانوردی شهید باهنر خبرداد:

گــروه اقتصــادی - فرمانــدار 
بندرعبــاس گفــت: اســتقرار نماینده 
دامپزشکی و اتحادیه آبزیان در محل بازار 
ماهی جدید ضروری است و محلی برای 
این منظور توســط مدیریت بازار در نظر 

گرفته شده است.
عزیز ا… کناری در جلســه ســتاد 
مدیریــت بیمــاری کرونا شهرســتان 
بندرعباس که در محل ســالن کنفرانس 
فرمانداری تشــکیل شــد. ضمن تبریک 
ماه مبــارک رمضان و قبولــی طاعات و 
عبــادات اعضا حاضر در جلســه گفت: 
تلاش و زحمات زیادی برای ســاخت و 

بهره برداری از بازار ماهی فروشان جدید 
صورت گرفته اما نواقصاتی هم وجود دارد 
که برخی از آنها در شرایط جدید مشاهده 
شــده است که باید سریعاً برابر نظر مرکز 
بهداشــت برطرف شود تا مجدد فعالیت 

آن آغاز شود.
کناری در ادامه افزود: غرفه هایی که 
تا این لحظه اقدام به تجهیز آن نشده، بهتر 
اســت با نظر علوم پزشکی تجهیز شوند 

خصوصاً جنس سینی های عرضه ماهی.
وی بیان داشت: مدیریت بازار ماهی 
جدید بررســی کند جهت نصب فن های 
تهویه هوا بر روی درب و پنجره های بازار 

تا هوای بیشتری در محیط بازار در جریان 
باشــد و همچنین رعایت فاصله گذاری 
اجتماعی در محیط بازار بعد از بازگشایی 
انجام شود و استفاده از ماسک و عینک های 

مخصوص و شستشو و ضد عفونی کردن 
بعد از نوبت کار و از قبل از رفتن به منزل 

امری ضروری است.
ایــن مقام مســئول بیان داشــت: 

مدیریت بــازار جدید ماهی و ســازمان 
میادین و ســازمان ســاماندهی مشاغل 
شــهرداری پیگیــری کنند تــا نماینده 
دامپزشــکی و همچنین نماینده اتحادیه 

آبزیان در بازار مســتقر شوند تا از نزدیک 
نظــارت کامل بر نحــوه توزیع و فروش 
آبزیان را داشته باشند. فرماندار بندرعباس 
گفت: ضرورت دارد برای موفقیت بیشتر 

بازار و استفاده مطلوب تر از سرمایه گذاری 
انجام شده، بخش پذیرش غیر حضوری 
سفارشات مشتریان و تحویل درب منزل 
راه انــدازه گــردد و بخشــی از ظرفیت 
موجود را بعنوان واحد تأمین سفارشات 
و همچنین فرآوری و بســته بندی آبزیان 

اختصاص داده شود.
نماینده عالی دولت در شهرســتان 
عنــوان کرد: عمده فروشــان، ماهی را با 
خودروهای ســردخانه دار در سطح شهر 
بیــن مغازه هــای فروش آبزیــان توزیع 
کنند و اصناف برای رونق بخشــی بیشتر 
مغازه های عرضه آبزیان در ســطح شهر 

اقدامــات لازم را انجام تا مردم برای تهیه 
ماهی به یک نقطه خاص مراجعه نکنند.

کنــاری گفت: ســازمان میادین و 
ساماندهی مشاغل شهرداری با نظر مرکز 
بهداشت شهرســتان و بمنظور کمک به 
دستفروشــان، غرفــه داران بازارچه ۲۲ 
بهمــن را بصــورت یک در میــان در دو 
بخش فعال کند گــروه اول روزهای فرد 
و گروه دیگر روزهای زوج در ساعاتی که 
ســتاد کرونا مصوب کرده با رعایت کامل 
پروتکل های بهداشتی و استفاده از ماسک 
لــذا نظارت های مســتمر همچنان ادامه 

داشته باشد.

فرماندار بندرعباس:

لزوم رفع نواقص ورعایت کامل پروتکل های بهداشتی دربازار 
ماهی فروشان
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گــروه اقتصادی - ســخنگوی 
صنعت برق گفت: تغییر ساختار ضوابط 
تعدیــل در صنعت بــرق گام مهمی در 
پیشــگیری از ایجاد مخاطرات احتمالی 
در پروژه ها ناشــی از افزایش شدید نرخ 
ارز و فلزات و سایر عوامل موثر بر قیمت 

کالا و خدمات خواهد بود.
مصطفی رجبی سخنگوی صنعت 
برق کشور با بیان این که این فهارس بها، 
با تلاش های مشــترک دفتر بررسی های 
فنی بازرگانــی توانیر و امور نظام فنی و 
اجرایی سازمان برنامه و بودجه کشور و 
با همکاری سندیکای صنعت برق تدوین 
و نهایی شــده گفت: فهارس بهای مورد 
اشــاره توسط محمدباقر نوبخت، معاون 
رئیس جمهور و رئیس ســازمان برنامه و 

بودجه، جهت اجرا، ابلاغ شد.
سخنگوی صنعت برق با بیان این که 
این فهرست های بها در سه نسخه تدوین 
شــده است، بیان کرد: این فهارس شامل 
بهای تجهیزات پایه رشــته پســت های 
انتقال و فوق توزیع نیروی برق، رشــته 
خطــوط هوایی انتقال و فــوق توزیع و 
خطوط زمینی انتقال و فوق توزیع نیروی 
برق است که به صورت جزئی به هرکدام 

از این موارد پرداخته است.
رجبی با اشاره به این که در تدوین 

هــر کدام از این فهرســت های بها بیش 
از ۲۰ نفــر از کارشناســان و متخصصان 
ســازمان برنامه و بودجه، شرکت توانیر، 
ســندیکای صنعت برق، شــرکت های 
برق منطقه ای و مشــاوران صنعت برق 
مشارکت جدی داشتند، تصریح کرد: از 
این پس برای تهیــه تجهیزات مورد نیاز 
طرح های انتقال، فوق توزیع برق کشور 
و همچنین اجــرای پروژه های مربوطه، 

از فهارس بهای مذکور اســتفاده خواهد 
شد که این موضوع می تواند باعث ایجاد 
وحدت رویه در کلیه پروژه ها و همچنین 
ایجاد ســاختار مناســبی جهت تعدیل 

پروژه ها شود.
او اظهار کرد: با توجه به ابلاغ فهارس 
مذکور، محمدحســن متولی زاده مدیر 
عامل شرکت توانیر نیز ضمن لغو امکان 
استفاده عمومی از دستورالعمل های مابه 
التفاوت ارز و فلز ابلاغی این شرکت، بر 
استفاده از شیوه اجرا تعدیل همه پیمان ها 

بر اســاس شــاخص های فهارس بهای 
مذکور تاکید نمود.

ســخنگوی صنعت بــرق افزود: 
تغییر ســاختار ضوابط تعدیل در صنعت 
بــرق گام مهمی در پیشــگیری از ایجاد 
مخاطرات احتمالی درپروژه ها ناشــی از 
افزایش شــدید نرخ ارز و فلزات و سایر 
عوامــل موثر بر قیمــت کالا و خدمات 
خواهد بود.بــه گفته رجبی تهیه، تدوین 

و ابــلاغ فهــارس بهای واحــد پایه در 
رشــته های مختلف جزو مسئولیت هایی 
بوده که از زمان تشــکیل سازمان برنامه 
و بودجه کشــور و به اســتناد نظام فنی و 
اجرایی کشــور موضوع مــاده ۳۴ قانون 
احکام دائمی برنامه های توسعه کشور و 
مــاده ۲۳ قانون برنامه و بودجه، به منظور 
ایجــاد هماهنگی و یکنواختی در برآورد 
هزینه های اجرای پروژها، انجام شــده 

است.
رجبــی مشــهدی با بیــان این که 

نخســتین فهرســت بهای واحد پایه در 
ســال ۱۳۵۵ ابلاغ شــده بود، بیان کرد: 
از آن پس، فهارس یاد شــده هر ســاله با 
اســتعلام بهای کالا ها و عوامل و کسب 
بازخورد از جامعه مهندســی و مجریان 
کشور بروزرسانی شده و مورد بازنگری، 

توسعه و اصلاح قرار می گرفت.
ســخنگوی صنعت برق ادامه داد: 
تدوین فهارس بهــای مورد نیاز صنعت 
برق کشور توسط سازمان برنامه و بودجه 
از ســال ۱۳۵۵ آغاز و طی یک دوره سه 
ساله و پس از تشــکیل جلسات مستمر 
کارشناسی با خبرگان صنعت برق انجام 
و ســاختار اولیه فهارس مذکور در قالب 
بخشنامه های شرح ردیف در سال ۱۳۹۲ 

ابلاغ شد.
رجبــی اضافه کــرد: در ادامه این 
روند، از ســال ۱۳۹۷ بازنگری شــرح 
ردیف ها و تعیین قیمت های آن ها دوباره 
در دستور کار سازمان برنامه و بودجه قرار 
گرفت و در نهایت با مشــارکت شرکت 
توانیر و تشکیل کارگروه های کارشناسی 
با مشــارکت بیش از ۲۸۰۰ نفر ساعت از 
خبرگان صنعت برق، فهارس بهای واحد 
پایه رشته خطوط هوایی، خطوط زمینی 
و پســت های انتقال و فوق توزیع نیروی 

برق تدوین و ابلاغ شد.

گــروه اقتصادی -مدیــر آب و 
فاضلاب شهرســتان حاجی آباد با اشاره 
به اهمیت تامین آبِ شهرک های صنعتی 
در ســال جهش تولید، از پایان عملیات 
آبرسانی به شهرک صنعتی جدید در این 

شهرستان خبر داد.
محمد میرزاده افزود: طرح آبرسانی 

به این شهرک صنعتی، شامل اجرای چهار 
هزار و ۵۰۰ متر خط انتقال و احداث یک 

مخزن ۱۰۰ متر مکعبی است.
وی افزود: بــرای اجرای این طرح 

۷ میلیارد ریال اعتبار هزینه شده است.
میــرزاده با بیان اینکــه تأمین آبِ 
شهرک های صنعتی در سال جهش تولید 

می تواند گام مؤثری در راســتای تحقق 
شــعار ســال در بخش آبرســانی باشد، 
گفت: شهرک جدید صنعتی حاجی آباد 
۳۲ هکتار وســعت دارد که شبکه توزیع 
آب آن نیز به طول دو کیلومتر اجرا شــده 

است.
مدیــر آب و فاضلاب شهرســتان 

حاجــی آباد اضافه کــرد، آب مورد نیاز 
ناحیــه صنعتی مذکور از یک حلقه چاه با 
ظرفیت ۲۰ لیتر بر ثانیه تأمین می شود که 
اخیراً تجهیز شده و در حال بهره برداری 

است.
وی در پایــان افــزود: این پروژه با 
مشارکت شهرک صنعتی اجرا شده است.

گروه اقتصــادی - مدیــر اداره 
بنادر و دریانوردی شــهید باهنر گفت: با 
پیگیری های اســتاندار هرمزگان به ۴۴۴ 
نفر از شاغلین حوزه مسافری دریایی در 
مرکز اســتان که فرایند کاری شان تحت 
تاثیــر اعمال مقررات مربوط به شــیوع 
کرونا قرار گرفته کمک هزینه معیشــتی 

پرداخت می شود.
حمید رضا محمد حسینی در جمع 
خبرنگاران، با بیان اینکه  نیمه دوم ســال 
و به خصوص ماهای پایانی رونق کسب 
و کار فعالیــن حوزه مســافری دریایی 

محســوب می شــود، اظهار کرد: شیوع 
ویروس کرونــا و به طبع آن محدودیت 
و در برخــی زمانهــا ممنوعیــت تردد 
 خساراتی را متوجه تلاشگران این صنعت 

نمود.
وی افزود: تبعیت از دســتورالعمل 
های بهداشــتی و مشارکت فعالین حوزه 
مســافری دریایی در برنامه تدوین شده 
از سوی سازمان بهداشت جهانی و ستاد 
مقابله با شــیوع ویروس کووید-۱۹ در 
جهت نیل به ســلامت  هموطنان و برون 
رفت از شرایط بحران بسیار حائز اهمیت 

و در خور تقدیر بود.
مدیر اداره بنادر و دریانوردی شهید 
باهنر تصریــح کرد: با پیگیری های مقام 
عالی دولــت در اســتان و رایزنی های 
صورت گرفته با ستاد ملی مدیریت مقابله 
با ویروس کرونا مبلغ چهار میلیارد ۴۴۰ 
میلیون ریال کمک هزینه معیشــتی برای 

فعالین این حوزه جذب شد.
محمد حسینی بیان کرد: این کمک 
هزینــه برای ۴۴۴ نفر از مالکین، خدمه و 
مهمانداران شناورهای مسافری هرمزگان 
که معیشــت آنها متاثر از شیوع ویروس 

کرونا دچار زیان شده پرداخت می گردد.
ویروس نوپدید کرونا که از اواخر 
دســامبر ســال ۲۰۱۹ به شــکل جهان 
شــمول، مرزهــا را در نوردیــد، بخش 
هــای مختلف از جمله حمــل و نقل و 
تجــارت دریایی جهــان را تحت تاثیر 
خود قرارداد، ناوگان تفریحی و مسافری 
دریایی نیز از این قاعده مســتثنی نبوده و 
اعمال مقررات کنترلــی و مراقبتی که با 
ممنوعیــت و محدودیت تــردد دریایی 
 همراه بــود، فعالین این حوزه را متحمل 

زیان کرد.

گروه اقتصادی - احمد جماالدینی 
در حاشــیه بازدید از بندر سیریک در جمع 
خبرنگاران با اشاره به اهمیت توسعه سواحل 
مکران گفت: شهرســتان سیریک از نظر راه 
دسترســی به اقیانوس هند و آب های آزاد، 
در موقعیتی راهبردی از سواحل مکران قرار 
گرفته است که این امر فرصتی ویژه ای برای 
جذب سرمایه گذار و توسعه و عمران شرق 
استان هرمزگان محسوب می شود.فرماندار 
شهرستان سیریک با بیان اینکه حدود نیمی از 
سواحل مکران در استان هرمزگان قرار دارد 
افزود: بندر ســیریک در خط الرأس مناطق 

دریایی جنــوب ایران یعنی در محل تلاقی 
دریای عمان و خلیج فارس واقع شده است 
و این برای شهرســتان یک موقعیت خاص 
و ممتاز برای رشــد و شکوفایی است.وی 
اضافه کرد: ایجاد زیرساخت های بندری در 
راستای تسهیل تخلیه و بارگیری شناورهای 
تجاری ســنتی و فلزی در بندر ســیریک و 
کمک به رونق اقتصادی ســاحلی و ساحل 
نشینان در این منطقه صورت پذیرفته است.

فرماندار سیریک ادامه داد: بندر چندمنظوره 
ســیریک با ۳۴ هکتار وسعت حوضچه و 
بالغ بر ۵۱ هکتار پســکرانه، پس از مجتمع 

بندری شــهید رجایی، دومین بندر بزرگ 
به لحاظ وســعت حوضچــه در محدوده 
سواحل اســتان هرمزگان به شمار می رود.
نماینده عالی دولت در شهرســتان سیریک 
ابراز کرد: این پروژه، شامل احداث سکوی 
پهلوگیری و یک فروند اســکله تجاری از 
نوع شمع و عرشه به طول ۱۰۴ متر است که 
مســاحتی بالغ بر یک هزار و ۷۵۰ متر مربع 
را شامل می شود.فرماندار شهرستان سیریک 
خاطرنشــان کرد: اعتبار اولیه این پروژه بالغ 
بر ۲۴۵ میلیارد ریال اســت که از محل منابع 
داخلی سازمان بنادر تأمین مالی شده است 

کــه جا دارد از دکتر همتی اســتاندار معزز 
اســتان و مهندس محمد حسینی مدیرکل 
اسکله شــهید باهنر و بنادر شرق استان به 
خاطر توجه ایشان به مردم مرزنشین، ولایت 
مدار و همیشــه همراه تقدیر و تشکر کرد.
خوشبختانه پروژه های توسعه ای این بندر به 
لحاظ اجرا، جلوتر از برنامه زمانبندی است 
و امیدواریــم قرارگاه خاتم که پیمانکار این 
پروژه ارزشــمند است زودتر از موعد، آن را 
تحویل مردم خطه مکران زمین قرار دهند تا 
شاهد رشد و توسعه اقتصادی بیش از پیش 

شهرستان باشیم.

ابلاغ سه فهرست بهای برق برای نخستین بار در کشور

عملیات آبرسانی به شهرک صنعتی جدید به پایان رسید

رونق صادرات در آینده ای نزدیک از کوتاهترین مسیر دریا به کشورعمانپرداخت کمک هزینه معیشتی به شاغلین حوزه مسافری دریایی بندرعباس

وزیر صنعت اعلام کرد:

وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به برنامه ریزی این وزارتخانه برای فعال سازی واحدهای راکد در سال جهش تولید، گفت: امسال 
راه اندازی مجدد ۲۲۰۰ واحد صنعتی تعطیل در دستور کار است.

برنامه ریزی برای راه اندازی مجدد 
۲۲۰۰ واحد صنعتی تعطیل

وزیــر صنعت، معدن و تجارت، تعمیق ســاخت داخل را یكی از 
اهرم های مؤثر در احیا و فعال سازی برخی صنایع و واحدهای 
صنعتی در کشــور توصیف کرد و گفت: در ســال 9۸ بالغ بر ۳ 
میلیارد و 4۰۰ میلیون یورو کالا در کشــور داخلی سازی شده 
و با این میزان، شــاهد کاهش ارزبری بودیم و حتماً این روند در 
ســال جهش تولید نیز تداوم خواهد داشت و برای داخلی سازی 
حدود ۳ میلیارد و ۸۰۰ میلیون یورو برنامه ریزی شــده است.

مدیرکل مهندسی سواحل و بنادر سازمان بنادر از تسهیل صدور مجوز ساخت و ساز در سواحل و بنادر بین ۱۰ روز تا دو هفته خبر داد و 
گفت:دستگاه های دولتی حاضر به دریافت مجوز نیستند.
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ســخنگوی صنعت برق افزود: تغییر ســاختار ضوابط تعدیل 
در صنعــت برق گام مهمی در پیشــگیری از ایجــاد مخاطرات 
احتمالی درپروژه ها ناشــی از افزایش شــدید نرخ ارز و فلزات 
و ســایر عوامــل موثر بــر قیمــت کالا و خدمــات خواهد بود.


